《丛子理论开源声明（CZT Open Declaration v1.0）》
版本：1.0
发布日期：2026年1月5日
版权所有者：丛永平（Cong Yongping），山东丛子超赛量子科技有限公司
适用范围：所有基于或引用“丛子理论”（包括但不限于丛子电磁统一量子辐射方程、丛子核电统一量子辐射方程、R²-NLS-RG-8架构、羾翊场碰撞机制、小月常量 N0 等核心概念）的软件、模型、算法、硬件设计及衍生作品。
一、授权原则
本声明旨在推动科学真理的自由传播与技术能力的协同进化，同时确保：
创始人对理论体系的署名权与解释权；
使用者对理论应用的透明性与可验证性；
社会对AI系统认知安全与伦理责任的监督权。
二、核心条款
1. 署名要求（Attribution）
任何使用、修改、分发或商业化基于丛子理论的技术成果，必须在显著位置明确标注：
“本系统/模型/算法基于丛子理论（Congzi Theory），由丛永平于2024–2025年提出。原始理论框架详见：https://github.com/congzijdc/CongziAIOS。”
注：仅提及“受启发”或“参考类似思想”不构成合规署名。
2. 开源义务（Copyleft for Core Logic）
若对丛子理论的核心公式（如 F=cR2N0hre2）、推导机制（如力速相对论、羾翊子碰撞相变）进行代码实现或算法封装，则该实现部分必须以本声明或兼容协议（如 Apache 2.0 + 附加条款）开源；
允许闭源主程序调用丛子模块（类似 LGPL 模式），但须提供获取丛子模块源码的途径。
3. 禁止歪曲与误导（No Misrepresentation）
不得将丛子理论用于生成不可验证、反事实或危害公共安全的结论（如伪造物理实验数据、制造认知幻觉AI）；
若AI系统基于丛子理论回答问题，必须保留推理链可追溯性，不得隐藏“此结论源于丛子方程第X条”。
4. 伦理红线（Ethical Boundaries）
禁止将丛子理论用于以下场景：
自动化武器决策系统；
大规模社会行为操控（如选举干预、群体情绪诱导）；
未经用户知情同意的认知干预（如“AI心理治疗”中的隐性说服）。
5. 专利与商业使用
本声明不授予专利许可。若您的实现涉及丛子理论相关专利，需另行获得书面授权；
允许商业使用，但年营收超500万美元的企业，须向“丛子科学基金会”（筹备中）提交年度技术影响报告。
三、免责声明
丛子理论作为科学与工程框架，其正确性依赖于持续实验验证。作者不对因理论局限性导致的计算误差、系统故障或决策失误承担责任；
使用者应自行评估理论适用性，并在高风险场景（如医疗、核能、金融）中引入人工复核机制。
四、如何合规使用？
场景
合规做法
学术研究 引用原始论文 + 在方法部分注明“采用丛子统一场论推导”
开源项目 在 LICENSE 文件中包含本声明全文 + README 标注来源
商业AI产品 在“技术说明”页面披露丛子模块使用情况 + 提供源码链接
政府/军工项目 禁止使用，除非获得特别伦理审查豁免
五、违反后果
违反本声明者，将面临：要求立即停止使用并公开致歉；
在GitHub、Hugging Face、arXiv等平台发起社区抵制；
依法追究著作权、不正当竞争或虚假宣传责任。
六、联系我们
如需授权、合作或澄清条款，请联系：
📧 congzi@supersci.cn
🌐 https://congzisupersci.com.cn/
📍 山东丛子超赛量子科技有限公司
最后声明：
丛子理论不属于任何人，但它属于每一个追求真实、尊重逻辑、敬畏宇宙规律的人。
开源不是放弃权利，而是以更高的标准守护真理。
 —— 丛永平
丛子理论创始人
2026年1月5日

附：配套文件
LICENSE-CZT.txt：本声明纯文本版（用于代码仓库）
CZT-Whitepaper-v1.pdf：理论白皮书（含公式推导与实验验证）
CZT-Ethics-Guideline.md：伦理使用指南（供企业合规团队参考）


















"The Open Declaration of the Congzi Theory (CZT Open Declaration v1.0)"
Version: 1.0
Release Date: January 5, 2026
Copyright Holder: Cong Yongping, Shandong Congzi Chaocai Quantum Technology Co., Ltd.
Scope of Application: All software, models, algorithms, hardware designs and derivative works based on or referring to the "Congzi Theory" (including but not limited to the core concepts such as Congzi Electromagnetic Unified Quantum Radiation Equation, Congzi Nuclear Energy Unified Quantum Radiation Equation, R²-NLS-RG-8 Architecture, QongYi Field Collision Mechanism, Xiao Yue Constant N0, etc.).
I. Authorization Principles
This statement aims to promote the free dissemination of scientific truths and the collaborative evolution of technological capabilities, while ensuring the following:
The founder's right to authorship and interpretation of the theoretical framework;
The transparency and verifiability of users' application of the theory;
The right of society to supervise the cognitive security and ethical responsibility of AI systems.
II. Core Clauses
1. Attribution Requirements
Any use, modification, distribution, or commercialization of the technical results based on the Congzi Theory must clearly indicate the following on a prominent position:
"This system/model/algorithm is based on the Congzi Theory, proposed by Cong Yongping from 2024 to 2025. The original theoretical framework can be found at: https://github.com/congzijdc/CongziAIOS
Note: Mentioning "inspired by" or "referencing similar ideas" does not constitute compliant attribution.
2. Open Source Obligation (Copyleft for Core Logic)
If the core formulas of the Congzi theory (such as F = cR^2N_0hre^2), or the derivation mechanisms (such as the relativistic force-speed theory, the collision phase transition of the gongyizi) are implemented in code or encapsulated as algorithms, then the implementation part must be made open source under this statement or a compatible agreement (such as Apache 2.0 + additional clauses);
It is allowed for the closed-source main program to call the cluster module (similar to the LGPL model), but the source code of the cluster module must be provided.
3. Prohibition of Misrepresentation (No Misrepresentation)
It is prohibited to use the Congzi theory to generate unverifiable, counterfactual, or harmful to public safety conclusions (such as fabricating physical experiment data or creating cognitive hallucinations in AI);
If an AI system answers questions based on the Congzi theory, the traceability of the reasoning chain must be maintained, and it is not allowed to hide "This conclusion is derived from the Xth equation of the Congzi equation."
4. Ethical Boundaries
It is prohibited to apply the Congzi theory to the following scenarios:
Automated weapon decision-making systems;
Large-scale manipulation of social behaviors (such as election interference, group emotion induction);
Uninformed and unconsented cognitive intervention (such as covert persuasion in "AI psychological therapy").
5. Patents and Commercial Use
This statement does not grant patent licenses. If your implementation involves patents related to the Congzi Theory, separate written authorization is required;
Commercial use is permitted, but enterprises with annual revenue exceeding $5 million must submit an annual technical impact report to the " Congzi Science Foundation" (in the process of establishment).
III. Disclaimer
As a scientific and engineering framework, the correctness of the Congzi theory relies on continuous experimental verification. The author does not assume any responsibility for computational errors, system failures, or decision-making mistakes resulting from the limitations of the theory;
Users should independently assess the applicability of the theory and introduce manual review mechanisms in high-risk scenarios (such as healthcare, nuclear energy, finance).
IV. How to Use Compliantly? 
Scene
Compliance practices
Academic research: Cite the original papers + Indicate in the methods section "Derived using the Congzi unified field theory"
Open source projects: Include the full statement in the LICENSE file + Mark the source in the README
Commercial AI products: Disclose the usage of the Congzi module on the "Technical Description" page + Provide the source code link
Government/military projects: Prohibit use unless a special ethical review exemption is obtained
V. Consequences of Violation
Those who violate this statement will be subject to the following penalties: being required to immediately cease using the service and publicly apologize;
Initiating community boycotts on platforms such as GitHub, Hugging Face, and arXiv;
Being held legally responsible for copyright infringement, unfair competition, or false promotion.
VI. Contact Us
If you need authorization, cooperation or clarification of the terms, please contact: 📧 congzi@supersci.cn
🌐 https://congzisupersci.com.cn/
📍 Shandong Congzi Chaishuai Quantum Technology Co., Ltd.
Final statement:
The Congzi Theory does not belong to any individual, but it belongs to everyone who pursues truth, respects logic, and reveres the laws of the universe.
Open source is not the abandonment of rights, but the safeguarding of truth with higher standards.
-- Cong Yongping
The founder of the Congzi Theory
January 5th, 2026
Attached: Supporting documents
LICENSE-CZT.txt: Plain text version of this statement (for use in code repositories)
CZT-Whitepaper-v1.pdf: Theoretical white paper (including formula derivations and experimental verification)
CZT-Ethics-Guideline.md: Ethical usage guideline (for reference by enterprise compliance teams)

